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Zusammenfassung

        
Bei einer Patientengruppe mit Rheumatoid Arthritis und einer Kontrollgruppe wurde eine standardisierte Kurzwellentherapie an den Händen durchgeführt. Dabei wurden die lokalen und kontralateralen Änderungen der Hauttemperatur überprüft. Die Rheumatoid Arthritis-Patienten weisen keine stärkeren Reaktionen als die Kontrollgruppe auf. Eine kontralaterale Reaktion ist bei der verwendeten Dosierung nicht einheitlich zu erreichen. Die Klassifizierung nach dem Röntgenstadium erscheint bedeutungsvoll.


      
        
Summary

        
In a group of patients with rheumatoid arthritis and a control group a standardized shortwave therapy at the hands is performed. In this case the local and contralateral changes of the temperature of the skin were controlled. The patients with rheumatoid arthritis did not show any larger reactions than the patients of the control group. In the dosage used a contralateral reaction cannot be obtained uniformly. The classification according to the x-ray stage appears significant.
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